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RG- 0002.P.XVIII.2012 
                                                                                                          
            

     P R O T O K Ó Ł   NR   XVIII/ 2012  
 
                                  z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

  w dniu 29 marca 2012 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą – informacja 
przedstawiciela Policji i StraŜy PoŜarnej. 
Punkt 7. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy w 2013 
roku funduszu sołeckiego. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy sołectwa Dębno. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
miejscowości Kruczyn. 
Punkt 11. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13. 
Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji 

Przewodniczący Janusz Janicki otworzył XVIII sesję Rady Gminy i powitał Radnych 
Gminy Nowe Miasto, pana Wójta, panią Sekretarz, panie i panów Sołtysów, pana Mariana 
Walkiewicza, pana Dyrektora GOK Macieja Kuderczaka. Przewodniczący powitał serdecznie 
zaproszonych gości na sesję, przedstawiciela Policji pana Podinspektora Zbigniewa 
Miękisiaka-Naczelnika Prewencji Średzkiej Drogówki, oraz Starszego Kapitana Komendy 
Powiatowej StraŜy PoŜarnej w Środzie Wlkp., pana Jarosława Kuderczaka oraz wszystkich 
obecnych. 
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Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Pan Janusz Janicki poinformował, Ŝe jest obecnych 14 Radnych co 

stanowi, Ŝe podjęte dzisiaj uchwały będą prawomocne. 
 

Ad.  3. Przyjęcie porządku obrad. 
 W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad i po stwierdzeniu Ŝe nie ma 
uwag i propozycji do porządku, poddał go pod głosowanie. Porządek posiedzenia został 
przyjęty 14 głosami.  
 
Ad.  4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Przewodniczący przypomniał, Ŝe protokół z sesji jest zamieszczany na stronie Urzędu 
Gminy, stwierdzając następnie Ŝe nie ma uwag do protokołu przeszedł do głosowania. 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami zatwierdzającymi. 

 
Ad.  5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący Janusz Janicki na wstępie przypomniał, Ŝe odbyła się Gala Sulisław 
za 2011 rok, w której były dwie nominacje z naszej Gminy, pani Sławomiry Połczyńskiej 
właścicielki Folwarku w Hermanowie i Dni Ziemi Nowomiejskiej, zorganizowanych przez 
Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej. Przewodniczący dodał, Ŝe te nominacje 
cieszą i pokazują, Ŝe ludzi działającym dla dobra mieszkańców we wszystkich gminach 
powiatu Średzkiego jest bardzo wiele. Przewodniczący podkreślił, Ŝe podczas gali 
szczególnie ujęła go wypowiedź pani Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2, która przedstawiła 
szeroką działalność tej placówki, ze szczególnym wykorzystaniem hali sportowej, co jest 
godne podziwu i wyraził nadzieję, aby nasza hala sportowa była kiedyś tak w pełni 
wykorzystana. 

Następnie przewodniczący poinformował, Ŝe brał udział w Dniu Kobiet 
zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich w Chromcu, a takŜe w Dniu Kobiet i Osób 
Niepełnosprawnych zorganizowanym przez Koło Emerytów i Rencistów w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Nowym Mieście nad Wartą. Przewodniczący brał równieŜ udział w 
pięknej uroczystości 20-lecia nawiązywania kontaktów między szkołą w Nowym Mieście a 
szkołą we Francji, gdzie na tym polu Szkoła w Nowym Mieście działa wspaniale. 

Dalej przewodniczący informował, Ŝe po raz pierwszy odbył się turniej warcabowy o 
Puchar Rady Gminy w Nowym Mieście, wspominając Ŝe turnieje zapoczątkował pan Czesław 
Jarecki, były Przewodniczący Rady Gminy. Turniejów takich odbyło się XVI, Turniej Tenisa 
Stołowego który nadal będzie organizowany, oraz Turniej Szachowy, który z pewnych 
powodów nie będzie dalej organizowany, a w tym roku został zorganizowany I Turniej w 
Warcabach. Przewodniczący dodał, Ŝe turniej się udał, zawodników było sporo z bardzo 
róŜnych miejscowości i podziękował panu Czesławowi Jareckiemu za zajęcie się całą 
organizacją tej imprezy, od samego początku do końca jako specjalisty w tej dziedzinie, który 
przeprowadził wszystkie turnieje wzorowo. Na zakończenie Przewodniczący dodał, Ŝe w 
przyszłych latach na pewno turnieje te będą organizowane. 

Przewodniczący podziękował, a następnie poprosił o przejście do punktu kolejnego i 
zabrania głosu przedstawicielowi Policji i StraŜy PoŜarnej. 
  
Ad. 6. Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą – 
informacja przedstawiciela Policji i StraŜy PoŜarnej. 
 W punkcie tym jako pierwszy głos zabrał przedstawiciel Policji Podinspektor, 
Naczelnik Prewencji Średzkiej Drogówki pan Zbigniew Miękisiak.  

Na wstępie pan Miękisiak przeprosił w imieniu komendanta, który nie mógł przybyć 
osobiście, poniewaŜ miał wyjazd słuŜbowy w związku z zasiadaniem w Komisji 
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Konkursowej i  Ŝe w jego imieniu przedstawi sprawozdanie roczne z działalności, oraz 
informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komendy 
Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. w roku 2011. Podinspektor przedstawił najwaŜniejsze 
statystyki  przyrównując je zawsze do roku poprzedniego, aby mieć jakieś miejsce 
odniesienia, czy jest coraz lepiej czy coraz gorzej. W roku 2011 na terenie działania Komendy 
Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. wszczęto 783 postepowania tj. o 11 więcej w 
porównaniu do roku 2010, a co najbardziej cieszy wskaźnik wykrywalności przestępstw 
wzrósł o 2,0 % w porównaniu do roku 2010 i wyniósł 85,2 %. NajwaŜniejsze przestępstwa to: 
kryminalne (62 %), gospodarcze (14 %), narkotykowe (17 %) oraz pozostałe (7 %).              
W ogólnej liczbie  1068 stwierdzonych przestępstw, największą ilość stanowią przestępstwa o 
charakterze kryminalnym 662, narkotykowe w ilości 177 i gospodarcze w ilości 154, inne to 
75 przestępstw. W ogólnej liczbie 662 przestępstw kryminalnych, największą liczbę stanowią 
przestępstwa przeciwko mieniu w liczbie 352. W 2011 roku wzrósł wskaźnik przestępstw 
narkotykowych, gdzie stwierdzono popełnienie 177 przestępstw, przy 173 w 2010 r., 
osiągając 100 % wskaźnik wykrywalności. DuŜą plagą w ostatnim czasie są kradzieŜe 
samochodów, oraz kradzieŜe paliwa, które ze względów na wzrost jej ceny znacznie rosną. 

Następnie pan Zbigniew Miękisiak poinformował, Ŝe największa ilość zdarzeń miała 
miejsce na terenie miasta i gminy Środa Wlkp – w ogólnej liczbie 321 zdarzeń, natomiast na 
terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą, najwięcej zdarzeń odnotowano w Nowym Mieście 
nad Wartą – w kategorii kradzieŜ 8 zdarzeń. W kategorii zdarzeń drogowych, w gminie Nowe 
Miasto miały miejsce 52 zdarzenia, 12 wypadków drogowych - w tym 1 osoba zabita, 20 
rannych; oraz kolizje drogowe w ilości 40.  W roku 2011 na drogach powiatu średzkiego 
zaistniało 471 zdarzeń drogowych, w tym 93 wypadki, gdzie zabitych zostało 15 osób a 
rannych 122, oraz 378 kolizji drogowych. Ogólnie ilość zdarzeń drogowych i kolizji spadła w 
porównaniu do roku 2010, natomiast co niepokojące wzrosła ilość osób zabitych z 8 do 15 w 
2011 roku. Pan Podinspektor informował dalej, Ŝe do podstawowych przyczyn zdarzeń 
drogowych naleŜało: nieudzielenie pierwszeństwa przejazdu- 117, niedostosowanie prędkości 
do warunków ruchu-95, oraz niezachowanie bezpiecznej odległości między pojazdami-53. 
DuŜą plagą są wypadki i kolizje spowodowane przez kierowców pod wpływem alkoholu, 
walczymy z tym ale jest to dość duŜy problem, w roku 2011 funkcjonariusze Zespołu Ruchu 
Drogowego podczas kontroli ujawnili 146 kierujących znajdujących się w stanie 
nietrzeźwości lub po spoŜyciu. Reasumując pan Zbigniew Miękisiak stwierdził, Ŝe w roku 
2011: spadła o 63 ogólna liczba zdarzeń drogowych, spadła o 1 liczba wypadków drogowych, 
spadła o 62 liczba kolizji drogowych, wzrosła niestety o 7 liczba osób zabitych, spadła o 5 
liczba osób rannych, analogicznie do roku 2010. 

Na zakończenie pan Miękisiak przedstawił ocenę efektywności działania Policji, 
opierając się na róŜnych kryteriach i zestawieniach, które szczegółowo przedstawiają 
działalność Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp., oraz podziękował za pomoc w 
dofinansowaniu Policji na jej podstawowe wydatki. Pan Zbigniew Miękisiak podziękował za 
uwagę i poprosił o ewentualne zadawanie pytań. 
● Przewodniczący poinformował, Ŝe w międzyczasie dotarł Radny Wincenty Pawelczyk i  
obecnych jest 15 Radnych. 
● Radny Marek Mroziński informował, Ŝe gmina dołoŜyła na zakup dwóch samochodów do 
Policji, które miały słuŜyć dzielnicowym na terenie gminy i zapytał co się stało, bo z tego co 
wie jest tylko jeden samochód 
● Pan Zbigniew Miękisiak odpowiedział, Ŝe w tej chwili jest jeden bo drugi został zabrany do 
litraŜowania, z powodu problemów ze spalaniem paliwa. JeŜeli zajdzie tylko taka potrzeba to 
policjanci dostaną drugi samochód, aby spokojnie wyjeŜdŜać na patrol.      
● Radny Jacek Nyczke zapytał, jak się kształtuje przestępczość w gminie Nowe Miasto, w 
stosunku do innych gmin Powiatu Średzkiego 



4 
 

● Pan Miękisiak odpowiedział, Ŝe w porównaniu do innych gmin nie jest tak źle, ogólnie na 
naszym terenie odnotowano 48 przestępstw, w tym: kradzieŜy z włamaniem 11 (najwięcej w 
Nowym Mieście), kradzieŜe pojazdu 3 (2 w Nowym Mieście, 1 w Klęce), groźby karalne 2, 
znęcanie fizyczne 2 przypadki, 1 przywłaszczenie mienia, 1 pobicie w Klęce, 2 przypadki 
posiadania narkotyków (Nowe Miasto), 1 raz podrobienie dokumentów (Nowe Miasto) i 3 
przestępstwa komputerowe. W zeszłym roku odnotowano równieŜ 12 kradzieŜy (3 w Nowym 
Mieście, 3 w Chociczy, 2 w Stramnicach, Klęka, Komorze). W 2011 roku było 118 
interwencji (najwięcej w Nowym Mieście) i zostało załoŜonych 29 niebieskich kart na terenie 
całej gminy. 
● Pan Janusz Janicki zapytał, czy juŜ wiadomo kiedy zostanie obsadzone stanowisko 
kierownika rewiru dzielnicowych w Nowym Mieście. 
● Pan Miękisiak odpowiedział, Ŝe pierwsze przymiarki i kandydaci juŜ są, jednak trzeba 
zaczekać aŜ wrócą policjanci ze szkolenia i wtedy w momencie uzupełniania wakatów 
kierownik na pewno się pojawi. 

Sprawozdanie roczne z działalności oraz informacja o stanie porządku i 
bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Środzie 
Wlkp. w roku 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Jako następny głos zabrał przedstawiciel Państwowej StraŜy PoŜarnej w Środzie 
Wlkp., starszy Kapitan Jarosław Kuderczak. Na wstępie poinformował, Ŝe struktura 
zatrudnienia w Komendzie Powiatowej to w 2011 r., to liczba zatrudnionych na etatach 50 
osób, wykorzystanych 48, w tym 2 cywili, brak jest 2 etatów tj. dowódca zmiany i zastępca 
Komendanta Powiatowego. Ogółem w systemie jest 21 podoficerów, 9 aspirantów, 6 
oficerów i 6 straŜaków. Gmina Nowe Miasto nad Wartą ze względu na swoje połoŜenie oraz 
specyfikę działalności gospodarczej, jest szczególnie naraŜona na zagroŜenia występujące w 
rolnictwie, komunikacji drogowej, kolejowej oraz gospodarce leśnej. 

Następnie pan Jarosław Kuderczak informował, Ŝe w 2011 r. na terenie powiatu 
odnotowano łącznie 758 zdarzeń w tym: poŜary-176, miejscowe zagroŜenia-570, fałszywe 
alarmy-12. Udział gminy Nowe Miasto w tej statystyce przedstawiał się następująco:poŜary-
31, miejscowe zagroŜenia-75, fałszywe alarmy-2, łącznie 108 zdarzeń. W stosunku do roku 
2010 jest to wzrost zdarzeń w gminie Nowe Miasto nad Wartą w liczbie 13. Następnie pan 
Kuderczak informował, Ŝe poŜary powstałe na terenie gminy Nowe Miasto zaistniały na 
skutek: nieostroŜności osób dorosłych (27), wad urządzeń elektrycznych (2), wad urządzeń 
mechanicznych (1), i innych przyczyn (1). Natomiast na powstanie i wystąpienie 
miejscowych zagroŜeń złoŜyły się następujące przyczyny: niezachowanie zasad 
bezpieczeństwa ruchu środków transportu (9), huragany i silne wiatry (9), gwałtowne opady 
atmosferyczne (1), nietypowe zachowanie się zwierząt (21), nieustalone (9), wady środków 
transportu (2), gwałtowne przybory wód (8), inne przyczyny (16). Przeprowadzone analizy 
wykazały, ze poŜary i miejscowe zagroŜenia, zaistniałe w minionym roku na terenie gminy 
Nowe Miasto były w większości zdarzeniami małymi oprócz dwóch zdarzeń, które miały 
miejsce w miejscowości Jadwigów – poŜar stodoły oraz w miejscowości Wolica Nowa – 
poŜar balotów ze słomą. Łącznie 108 zaistniałych zdarzeń spowodowało straty na kwotę 
74.000 zł, co w porównaniu do roku 2010 roku daje znaczący wzrost strat, bo aŜ o 54.500 zł. 

Następnie pan Jarosław Kuderczak przedstawił ilość poŜarów w rozbiciu na miesiące, 
bo jak podkreślił dwa najcieplejsze miesiące w roku czyli lipiec i sierpień, nie są wcale 
miesiącami w których występuje najwięcej poŜarów. Najwięcej poŜarów w roku 2011 było w 
miesiącu maju, a ilość miejscowych zagroŜeń w poszczególnych miesiącach wzrosła w 
miesiącu styczniu, co było spowodowane roztopami i wylewaniem rzek.  
Pan Jarosław Kuderczak przedstawił równieŜ statystyki dotyczące wyjazdów i uczestnictwa 
poszczególnych zastępów i straŜaków w róŜnych akcjach, oraz zestawienia ilości zdarzeń w 
poszczególnych gminach powiatu. Szczegółowo zostały przedstawione równieŜ informacje 
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dotyczące wyszkolenia straŜaków, ich ciągłym podnoszeniu kwalifikacji i uczestnictwie         
w róŜnych szkoleniach, zawodach mających na celu utrzymanie formy i podnoszeniu 
sprawności fizycznej. 

Pan Jarosław Kuderczak podziękował i poprosił o zadawanie pytań. 
● Radny Marek Banaszak pytał, czy głuche telefony są wykrywalne i czy jest to zgłaszane na 
Policję. 
● Pan Jarosław Kuderczak odpowiedział, Ŝe jest to trudno wykryć bo osoby dzwoniące z 
komórek wyciągają kartę i w tym momencie wykrycie dzwoniącego jest niemoŜliwe. Na 
dzień dzisiejszy jest moŜliwość wykrycia z jakiego miejsca osoba dzwoni, ale niestety nie 
wiemy kto to jest. 
● Radny Jacek Nyczke pytał, jakie groŜą sankcje za wypalanie traw. 
● Pan Kuderczak odpowiadał, Ŝe ogólnie jest zakaz wypalania traw, a sankcją jest nałoŜenie 
mandatu karnego gdy osoba jest stwierdzona. JeŜeli ktoś odmówi nałoŜenia mandatu bo ma 
takie prawo, składany jest wniosek do Sądu Powiatowego. 
● Radny Juliusz Twardowski zapytał, jak się sprawdza numer 112, bo w niektórych regionach 
były problemy i nie zawsze ten numer działał. 
● Pan Kuderczak odpowiadał, Ŝe są dwa numery 998 i 112 i na dzień dzisiejszy oba działają i 
nie ma z nimi najmniejszego problemu. Oba numery przyjmują zgłoszenia, nie zawsze 
kierowane do StraŜy PoŜarnej, ale w sytuacji gdy ktoś potrzebuje pomocy. Dyspozytor 
przyjmujący rozmowę pyta co się dzieje, udziela informacji i przekazuje dalej do słuŜb 
medycznych, lub Policji. Na dzień dzisiejszy funkcjonuje wszystko prawidłowo. 
 Przewodniczący na zakończenie podziękował gościom, Ŝe pomimo smutnych tematów 
zostały one przedstawione w taki sposób, Ŝe wszyscy słuchali z zapartym tchem bo były to 
bardzo pouczające wystąpienia. 

Informacja Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Środzie Wlkp. o 
poŜarach i innych zagroŜeniach, które miały miejsce na terenie gminy Nowe Miasto nad 
Wartą w 2011 roku, stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 7. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Aleksander Podemski poinformował, Ŝe obecnie realizowany jest projekt 
remontu świetlicy w Szypłowie, gdzie roboty zakończą się prawdopodobnie w kwietniu. 
Realizowana jest wymiana sieci wodociągowej, kończone są prace w miejscowości Teresa, 
następnie roboty będą się odbywać w Chociczy. Prowadzone są równieŜ roboty na 
hydrofornii w Chociczy i z tych względów mogą być zakłócenia w dostawie wody, ale 
robimy wszystko aby uciąŜliwości nie były dokuczliwe dla mieszkańców. Dalej Wójt 
informował, Ŝe wkrótce zostaną wznowione prace na „Zdrojach”, pewne roboty zostały 
zrobione a za chwilę wejdzie firma i będzie juŜ w trybie ciągłym realizowana zasadnicza 
część projektu. Zlecony został równieŜ projekt chodnika w Wolicy Pustej wzdłuŜ drogi 
krajowej, choć dla informacji i przejrzystości sprawy  gmina nie powinna budować przy 
drogach krajowych. Chcemy zrealizować projekt budowy chodnika, choć trzeba mieć 
świadomość Ŝe nie jest to zgodne z prawem, choć gminy i samorządy robią wszystko aby 
poprawić poziom bezpieczeństwa mieszkańców. 

Następnie Wójt informował, Ŝe będą składane wnioski do Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, dotyczy to boiska w Klęce, infrastruktury turystycznej Wolicy Koziej,  
Kruczyna w zakresie budowy parkingu, placu zabaw i odnowienia elewacji. Czy te projekty 
zostaną zaakceptowane trudno przewidzieć, są to nie duŜe pieniądze ale pozostały równieŜ w 
Zaścianku i dlatego tam równieŜ będziemy lokować nasze projekty, bo moŜe uda się 
pozyskać jakieś środki. Wójt informował, Ŝe juŜ niebawem ruszą roboty drogowe, związane z 
funduszem wiejskim, bo jak wiadomo sytuacja na niektórych drogach jest bardzo trudna bo w 
zimie były nieraz nieprzejezdne. Zdarzały się przypadki, Ŝe ludzie mieli problemy z 
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dotarciem do swoich nieruchomości, ale niestety tak ta sytuacja w niektórych miejscach 
wygląda. Od kwietnia ruszają programy dla osób bezrobotnych, poprzez Ośrodek Pomocy 
Społecznej staramy się aktywizować ludzi i zatrudniać ich do róŜnych prac społecznie 
uŜytecznych. Rozstrzygnięte zostały równieŜ konkursy na wsparcie zadań  z zakresu kultury i 
sportu, wpłynęły trzy poprawnie złoŜone oferty, z których dwie zostały wybrane w konkursie 
i dostaną pieniądze. W dziedzinie sportu wsparcie otrzyma OSP w Klęce na realizację zadania 
pn. Organizacja Gminnych Zawodów Sportowo PoŜarniczych, oraz w dziedzinie kultury 
równieŜ  OSP Klęka na realizację zadania pn. Gminne Obchody Dnia StraŜaka. Wójt dodał, 
Ŝe jeŜeli chodzi o staranność, poprawność i aktywność w tym względzie OSP w Klęce nie ma 
sobie równych. W ostatnim czasie odbyły się równieŜ zebrania straŜackie, na terenie naszej 
gminy mamy dwie jednostki, które są jednostkami operacyjnymi w Nowym Mieście i w 
Klęce, oprócz tego mamy jeszcze cztery jednostki, które bezpośrednio nie prowadzą 
bezpośrednich działań. Obecnie działalność, obowiązki i standarty jeśli chodzi o straŜ, niczym 
się  nie róŜnią, bo dla straŜaków państwowych jak i ochotników są takie same. KaŜdy straŜak 
który wyjeŜdŜa na akcje musi być przeszkolony, ubezpieczony, mieć pełne kwalifikacje i być 
ubrany od stóp do głów, w strój który jest dla straŜaków przewidziany, dlatego utrzymanie 
dwóch jednostek bojowych nie jest łatwe i wiąŜe się z coraz większymi kosztami. Działania 
podejmowane przez te jednostki są bardzo kosztowne, a sami straŜacy obłoŜeni są ogromem 
pracy i biurokracji, sporządzaniem informacji i sprawozdawczości.                      
 Wójt Aleksander Podemski informował takŜe, Ŝe na terenie gminy działa komisja do 
szacowania strat w rolnictwie, z powodu ogromnych strat jakie nastąpiły w tym roku. Poprosił 
o przekazywanie informacji od rolników, równieŜ poprzez sołtysów w celu podjęcia działań i 
oszacowaniu strat przez komisję, które w niektórych przypadkach posłuŜą do ubiegania się o 
zwrot pieniędzy spowodowany wymarznięciem upraw. 
● Radna Zofia Kędziora informowała, Ŝe tylko pojedyncze osoby mają wykupione 
ubezpieczenie upraw na wypadek wymarznięcia. 
● Prezes PSL Marian Walkiewicz równieŜ potwierdził, Ŝe większość rolników nie ma 
ubezpieczenia i jest problem, bo musimy czekać na szacowanie strat. 
 Przewodniczący zaproponował, aby do tego tematu powrócić w wolnych głosach i 
wnioskach i przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia – podejmowania uchwał. 
 
Ad. 8. Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
gminy w 2013 roku funduszu sołeckiego. 
 Przewodniczący odczytał treść uchwały, przypominając Ŝe fundusz sołecki działa w 
naszej gminie juŜ od poprzedniej kadencji. Na początku budziło to pewne kontrowersje, ale 
obecnie co widać fundusz sołecki się sprawdza, moŜe w kolejnych latach w mniejszych 
miejscowościach nie będzie na co przeznaczać pieniędzy, ale nic się nie stanie gdyŜ trafią one 
do budŜetu. Pan Janusz dodał, Ŝe widzi celowość aby tam gdzie istnieją świetlice wiejskie, 
fundusz sołecki w duŜej mierze a nawet całkowicie zabezpieczał ich funkcjonowanie. 
● Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe jest ogromnym zwolennikiem funduszu sołeckiego, 
który się naprawdę sprawdza co widać w poszczególnych miejscowościach. Wymaga on 
ogromnej pracy od sołtysów i społeczeństwa, ale w ten sposób pozwala równieŜ na ich 
integrację, poprzez wspólne prace społeczne. 
● Radny Wincenty Pawelczyk równieŜ poparł fundusz sołecki, który jest celowy i warto go 
wyodrębnić. 
Po stwierdzeniu Ŝe nie ma więcej pytań, Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
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►Uchwała Nr XVIII/126/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 marca 2012 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy sołectwa 
Dębno. 
 Przewodniczący informował, Ŝe projekt tej uchwały został juŜ omówiony na 
Posiedzeniu Wspólnym Komisji i poprosił o  przybliŜenie sensu jej podjęcia przez  panią 
Sekretarz. 

Pani Sekretarz Gabriela Kosmala informowała, Ŝe w związku z planowanym 
zamiarem wystąpienia o dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na lata 2007-2013, na remont elewacji kościoła gotyckiego w Dębnie, zadanie musi być ujęte 
w Planie Odnowy sołectwa Dębno. Dodatkowo w zadania do realizacji dopisana została 
budowa pomostu przewidziana na rok 2014, bo być moŜe będą jakieś wolne środki w 
Zaścianku i nie trzeba juŜ będzie po raz kolejny zmieniać Planu Odnowy Sołectwa. Ksiądz 
oraz parafia występuje samodzielnie o to dofinansowanie i gminy to w Ŝaden sposób nie 
obciąŜa, ale taki zapis w Planie Odnowy Sołectwa musi być. 

Przewodniczący podsumował, Ŝe aby ksiądz mógł wystąpić o środki z zewnątrz jest 
celowość podjęcia takiej uchwały i wprowadzenia w niej takich zmian, następnie poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
► Uchwała Nr XVIII/127/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 marca 2012 
r. wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
miejscowości Kruczyn. 
 Przewodniczący poprosił o przedstawienie projektu uchwały panią Sekretarz, która 
przedstawi celowość podjęcia tej uchwały. 

Pani Sekretarz Gabriela Kosmala informowała, Ŝe gmina chce wystąpić o środki 
finansowe dla wsi Kruczyn dla zorganizowania centrum wsi, które  jest miejscem spotkań i 
pozwala integrować mieszkańców, powstanie tutaj plac zabaw, odbywać się będą róŜne 
imprezy na boisku sportowym. Z związku z tym w Planie Odnowy miejscowości Kruczyn 
naleŜało opisać, Ŝe miejsce to spełnia role centrum wsi, jako obszar o szczególnym znaczeniu 
dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców. Wniosek zostanie złoŜony na zagospodarowanie 
terenu przed świetlicą, z tyłu świetlicy oraz na wykonanie placu zabaw. 
● Radny Juliusz Twardowski zapytał, czy to pociąga za sobą wygospodarowanie jakiś 
środków z budŜetu gminy. 
● Pani Sekretarz odpowiedziała, Ŝe projekt opiewa na sumę 130 000 zł, z czego po 
zaakceptowaniu wniosku 75 % pokryte będzie ze środków unijnych. 
● Radny Roszyk pytał, czy musi być nazwa centrum wsi, skoro to miejsce znajduje się na 
końcu wsi. 
● Przewodniczący odpowiadał, Ŝe chodzi tutaj o centrum jako miejsce spotkań mieszkańców 
wsi. 
● Radna Julia Rzepka dodała, Ŝe celowość tej uchwały jest zasadna, bo w centrum wsi 
odbywa się wiele imprez i jest to miejsce integracji mieszkańców. 

Po stwierdzeniu, Ŝe nie ma więcej pytań Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
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► Uchwała Nr XVIII/128/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 marca 2012 
r. wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 11. Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 
kolejnego. 
 
Ad. 12. Wolne głosy i wnioski. 
● Radny Marek Banaszak zadał dwa pytania do Wójta, po pierwsze czy będą sprzątane śmieci 
które zalegają w lasach i rowach, oraz czy w związku z wymarznięciem i brakiem 
ubezpieczenia przez rolników upraw, jest moŜliwość umorzenia 50 % drugiej raty podatku 
rolnego. Rolnicy ponieśli ogromne straty i wyciągniecie ręki przez gminę w stronę rolników 
byłoby bardzo pomocne. 
● Wójt w odpowiedzi na pierwsze pytanie informował, Ŝe gmina w miarę moŜliwości stara 
się sprzątać, choć sprawa śmieci w lasach to juŜ plaga, ale robimy co moŜemy by skromnymi 
siłami ludzkimi to  posprzątać. Odnośnie umorzenia podatku Wójt odpowiedział, Ŝe w tej 
chwili nie moŜna nic odpowiedzieć, poniewaŜ trwa szacowanie strat. Ordynacja podatkowa 
mówi, Ŝe umorzenie podatku to sytuacje indywidualne dla kaŜdego podatnika, podatnik musi 
złoŜyć plik dokumentów aby decyzję pozytywną otrzymał. 
● Sołtys Dębna Mirosława Tomczak zapytała, jak będą szacowane straty bo rolnicy juŜ 
zaorali. 
● Wójt w odpowiedzi poprosił, aby sołtysi tłumaczyli aby rolnicy likwidowali zniszczone 
uprawy, a komisja z gminy dojedzie i oszacuje straty pomimo zaorania upraw. 
● Pani Iwona Jąńczak, Prezes Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Nowomiejskiej, wystąpiła z 
propozycja i prośbą, w sprawie znalezienia sposobu na finansowanie utrzymania Ośrodka 
Sportowego, którego Stowarzyszenie jest gospodarzem. Jesteśmy wieczystym uŜytkownikiem 
tego terenu i gospodarzem obiektu na którym znajdują się dwa korty i boisko wielofunkcyjne, 
oraz plac zabaw. Od dziesięciu lat utrzymywaliśmy obiekty, ale koszt przygotowania boisk do 
sezonu kaŜdego roku to kilkanaście tysięcy złotych i w chwili obecnej coraz trudniej 
pozyskać środki na utrzymanie. Ośrodek ten wymaga coraz większych nakładów finansowych 
aby go utrzymać i co roku oddawać do uŜytkowania. Pani Iwona Jańczak dodała, Ŝe od 
początku wiosny, sześć godzin dziennie odbywają się na boisku zajęcia wychowania 
fizycznego, oraz zajęcia na kortach nieodpłatne, ale korty są uŜytkowane przez cały sezon. 
Dodała, Ŝe obecnie utrzymanie tego obiektu stanowi dla Stowarzyszenia bardzo duŜy wysiłek 
finansowy. Pani Iwona Jańczak informowała, Ŝe zasadne jest aby władze i Radni spróbowali 
rozwaŜyć pomoc w finansowaniu ośrodka sportowego i poprosiła o rozwaŜenie tej sprawy. 
Ośrodek sportowy daje wiele dobrego dla środowiska lokalnego i dlatego sprawa warta jest 
rozwaŜenia. 
● Przewodniczący zapytał Panią Jańczak, czy szkoła która korzysta z kortów ponosi jakieś 
koszty związane z jej utrzymaniem. 
● Pani Iwona Jańczak odpowiedziała, Ŝe szkoła nie ponosi w tym zakresie Ŝadnych kosztów. 
● Wójt Aleksander Podemski informował, Ŝe ośrodek a szczególnie boisko było robione z 
myślą o szkołach, poniewaŜ jest wiele godzin wuefu i nie zawsze jest miejsce gdzie te zajęcia 
przeprowadzić. Wójt zaproponował, Ŝeby wygospodarować jakąś sumę w budŜecie szkoły, za 
współudział w utrzymaniu, albo druga opcja Stowarzyszenie składa wniosek i bierze udział w 
konkursie z zakresu sportu, na organizację i utrzymanie obiektu. Dalej Wójt informował, Ŝe w 
zakresie sportu gmina musi uregulować pewne kwestie, związane z finansowaniem druŜyny 
piłkarskiej w Klęce, która na razie finansowana jest przez zakład „Phytopharm”, ale będzie 
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musiała ubiegać się o status Stowarzyszenia, bo przedsiębiorstwo nie moŜe tak sobie komuś 
dawać pieniądze, bo funkcjonują pewne standarty. 
● Pani Iwona Jańczak informowała, Ŝe o konkursach juŜ wcześniej była mowa, konkurs albo 
się wygra albo nie, ale czy nie ma innego sposobu aby juŜ w tym roku moŜna było to 
rozwiązać. Jest to bardzo istotna sprawa, bo szkoda byłoby aby takie obiekty zaczęły marnieć 
przez niedofinansowanie. 
● Wójt w odpowiedzi poinformował, aby w ciągu tygodnia jakieś pismo do urzędu trafiło, 
będą zmiany w budŜecie i wtedy moŜe coś w tej sprawie zdecydujemy. Wcześniej będzie 
Komisja i teŜ Radni przedyskutują ten temat i na następnej sesji coś zadecydujemy. 
● Przewodniczący dodał, Ŝe w przyszłości Dyrektor szkoły powinien występować do pana 
Wójta i Rady Gminy o kwoty dodatkowe, na utrzymanie tych obiektów, poniewaŜ odbywają 
się tam zajęcia wychowania fizycznego i wtedy byłoby to celowe. Utrzymywany jest 
kompleks w Chociczy i niedługo będzie pewnie utrzymywany kompleks przy Zespole Szkół 
w Klęce, więc wparcie finansowe dla obiektów nowomiejskich nie powinno być problemem. 
● Radna Julia Rzepka, przedstawiła listę poparcia mieszkańców którzy popierają działania 
Stowarzyszenia, wyraziła zadowolenie z dialogu na ten temat, oraz dodała Ŝe jeśli stać nas na 
pomoc dla Powiatu Średzkiego w kwocie 60 000 zł., to stać nas na pomoc na działania dla 
nowomiejskich obiektów. 
● Wójt dodał, ze pomoc dla Powiatu nam się opłaci, dlatego równieŜ pomoc w sporcie teŜ 
nam się opłaci. 
● Radny Juliusz Twardowski informował, Ŝe wola Rady jest a problemem pana Wójta będzie 
jak ten problem rozwiązać. 
● Przewodniczący dodał, Ŝe pieniądze dla szkoły z przyzwoleniem na dofinansowanie na 
utrzymanie boisk, byłoby najłatwiejszym rozwiązaniem. 
● Radny Zenon Wojciechowski informował, Ŝe tak jak w wypowiedzi Przewodniczącego 
pieniądze na utrzymanie świetlic mają pochodzić z funduszu sołeckiego, tak samo część 
funduszu moŜna by w Nowym Mieście przekazać na korty. 
● Radny Artur Borkowski zapytał, jaki udział procentowy stanowią kwoty z tytułu 
korzystania z kortów w okresie sezonu. 
● Pani Iwona Jańczak odpowiedział, Ŝe w tej chwili coraz mniejszy poniewaŜ młodzieŜ gra za 
darmo do południa w sezonie i jest to kwota w sezonie 1200-1500 zł. 
● Pani Lidia Janicka -członek Stowarzyszenia dodała, Ŝe nie chcą podnosić ceny biletów za 
korzystanie z kortów, bo młodzieŜ się zniechęci. Koszt wynajęcia kortu to 10 zł od singla, a 
15 zł od debla za godzinę. 
● Radny Artur Borkowski stwierdził, Ŝe zainteresowanie jak na jedyne korty w gminie jest 
niewielkie. 
● Pani Jańczak potwierdziła opinię i dodała Ŝe Stowarzyszenie organizowało z funduszu 
antyalkoholowego w porozumieniu z panią Staszak i panią Sekretarz tzw. Zieloną Szkołę i 
zainteresowanie teŜ było niewielkie. Dodała, Ŝe z naturalnej przyczyny jaka jest specjalizacja 
tenis w ramach wuefu szkoła powinna się włączyć, aby młodzieŜ korzystała z kortów. 
● Radny Artur Borkowski zapytał, czy Stowarzyszenie zaciągało wiedzy od kolegów z Solca, 
którzy prowadzą bardzo rozbudowaną działalność, gdzie ciągle odbywają się turnieje i jest 
wielu sponsorów. 
● Przewodniczący w odpowiedzi informował, Ŝe w Solcu zajmuje się tym pan Andrzej 
Paczkowski który nie pracuje i cały swój czas poświęca na szukanie sponsorów. Dodał 
równieŜ, Ŝe boisko funkcjonuje głównie dla szkoły i dlatego pieniądze dodatkowe  powinny 
iść na szkołę z przeznaczeniem na utrzymanie kortów, gdyŜ samorząd nie moŜe wspierać 
tylko jednego Stowarzyszenia, bo na terenie gminy działa ich kilka. 
● Pani Lidia Janicka dodała, Ŝe w Solcu odbywają się turnieje bo są cztery boiska i mogą 
rozgrywać jednodniowe bądź dwudniowe turnieje, u nas nie moŜna rozgrywać takich 
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turniejów bo musiałby trwać tydzień. Informowała równieŜ, Ŝe Stowarzyszenie nie prosi tylko 
o pieniądze, bo do tej pory samo rekultywowało boiska, ale raz na jakiś czas musi to zrobić 
firma z zewnątrz aby korty wyglądały naleŜycie. W zeszłym roku Stowarzyszenie nie wydało 
Ŝadnych pieniędzy na boiska, które były  rekultywowane we własnym zakresie, ale w tym 
roku byłaby potrzeba aby boiska zrekultywować. 
● Sołtys Agnieszka Król informowała, Ŝe o problemach na kortach Rada Sołecka dowiedziała 
się w zeszłym roku od swojego członka, nie pozostawiając jej bez odzewu. Korty jak i teren 
całego obiektu zostały posprzątane, oraz były rozmowy na temat przekazania części środków 
z funduszu sołeckiego na utrzymanie gospodarza obiektu. 
● Wójt sprostował, informując Ŝe środki z funduszu sołeckiego nie mogą być bezpośrednio 
przekazane Stowarzyszeniu, tak samo jak nie moŜna przekazać środków z budŜetu, bo nie 
pozwala na to reŜim finansów publicznych. Gdyby obiekty sportowe były gminne, wtedy 
sytuacja wyglądałaby inaczej. 
● Przewodniczący dodał, Ŝe będzie wiele zmian w budŜecie skierowanych do wszystkich 
społeczności lokalnych, dlatego naleŜy złoŜyć pismo i czekać na pozytywne rozpatrzenie tej 
sprawy. 
● Radny Marek Mroziński pytał, czy uznając korty za obiekty uŜywane przez szkołę, czy nie 
moŜna by w budŜecie zapisać trwałego corocznego przekazywania pewnej sumy na szkołę, z 
przeznaczeniem na korty. 
● Radna Zofia Kędziora odpowiedziała, Ŝe właśnie o takim pomyśle Wójt wcześniej mówił. 
● Pan Andrzej Konieczny – członek Stowarzyszenia tytułem uzupełnienia dodał, Ŝe pod 
umowną nazwą korty kryje się cały kompleks sportowy, z którego korzysta całe 
społeczeństwo, a w okresie wakacyjnym korty udostępniane są w godzinach dopołudniowych 
za darmo. 
● Radny Juliusz Twardowski dodał, Ŝe są to umownie korty nowomiejskie ale mogą 
korzystać z nich mieszkańcy całej gminy i nie tylko. Zapytał Wójta czy w ramach tego, Ŝe 
była nieśnieŜna zima pieniądze zaoszczędzone moŜna by spoŜytkować na utwardzenie kilku 
dróg. Następnie poinformował, Ŝe w kwestii kursowania autobusów JLA w naszej gminie, na 
razie nie ma szans na więcej połączeń, bo są dla firmy nierentowne. 
● Radna Julia Rzepka pochwaliła imprezę stowarzyszenia wraz z fundacją „Ogród Marzeń”, 
która odbyła się we współpracy z Zespołem Szkół w Nowym Mieście Gminnym Ośrodkiem 
Kultury, Biblioteka Publiczną, ze StraŜakami, Harcerzami, która była zorganizowana 
zespołowo z  czego naleŜy się cieszyć 
● Radny Artur Borkowski  pochwalił inicjatywę i wielkie zaangaŜowanie rodziców, którzy 
własnymi siłami przygotowują miejsce pod nowy plac zabaw dla dzieci przy przedszkolu w 
Chociczy. Prace odbywają się w czynie społecznym, akcja odbywa się juŜ od dwóch tygodni i 
uczestniczy w niej czterdzieści osób. Pozostało jeszcze sporo pracy, ale przy takim 
zaangaŜowaniu społecznym plac zabaw dla dzieci na pewno do dnia dziecka będzie 
ukończony. 
● Radna Zofia Kędziora złoŜyła wniosek, w imieniu mieszkańców ulicy Parkowej w 
Boguszynie o  wyczyszczenie studzienek, bo po opadach jest na tej ulicy tragedia, oraz o 
obcięcie gałęzi na drodze w kierunku do Boguszynka. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe studzienki będą wyczyszczone o ile juŜ nie są całkowicie zasypane. 
● Sołtys Chwalęcina Violetta Rajczyk informowała, Ŝe w swojej kadencji postarała się aby  
świetlica wiejska była remontowana w czynie społecznym, oraz poprosiła o pomoc aby 
ukończyć remont świetlicy w Chwalęcinie. 
● Radna Alicja Kryszak zapytała o internet radiowy, poniewaŜ wieŜa jest ale dalej jest cicho 
w tym temacie. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe nie ma Ŝadnych informacji na ten temat, oraz Ŝe w interesie firmy 
powinno by zrealizowanie tej inwestycji do końca. 
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● Radny Wincenty Pawelczyk pochwalił rodziców pracujących w czynie społecznym przy 
powstawaniu terenu pod plac zabaw dla dzieci. 
● Kierownik OPS Danuta Halek-Wielgosz informowała, ze Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Chromcu jest po wizytacji z urzędu Wojewody, opinia Wojewody będzie 
pozytywna, bo obiekt spełnia wymogi do celów dla których został przeznaczony i dlatego 
czekamy na decyzje, na jakiego rzędu zwiększenie miejsc moŜemy liczyć. ZłoŜyliśmy 
równieŜ wniosek do Wojewody o dofinansowanie na doposaŜenie tego obiektu na kwotę 
180 000 zł. ZłoŜyliśmy równieŜ projekt na konkurs ministerialny, wnioskując o kwotę 97 000 
zł. w ramach programu wsparcie dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 
● Przewodniczący nawiązał do Komisji objazdowej, która była potrzebna, bo kto był 
przeciwny pomocy Powiatowi, mógł zobaczyć Ŝe warto było przejąć Chromiec, aby „Krąg” 
mógł przejąć obiekty w Dębnie i aby móc ubiegać się o dofinansowanie z Unii. Bez 
spełnienia standardów, które są teraz spełnione byłoby to niemoŜliwe. 
 
Ad. 13. Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18.40  Przewodniczący zamknął XVIII Sesję Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą. 

 
 
 

      Protokołowała:                                                                                      Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy             Przewodniczący Rady Gminy 
      Iwona Witczak                                                                                      Janusz Janicki 
 
 
 


